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PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXXIII/2024 
 

z LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 29 lutego 2024 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych.  

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Inspektor Marek Józefów, 

5. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

6. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 
realizacji uchwał. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.,  

b) zmieniająca uchwałę ̨w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2024-2038, 

c) zmiany uchwały Nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 
i pożyczek 

d) wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, Czerniejewo, Kiszkowo, 
Witkowo, Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia 
porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w zakresie 
wspólnej realizacji zadania pn. „Wsparcie rozwoju edukacji w Miejskim Obszarze 
Funkcjonalnym Gniezna” w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, 

e) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki, 

f) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka nr 219/33, 

g) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora, 

h) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Gniezno, 

i) przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego gminy Gniezno, 

j) przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów" 
na rok 2024. 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

7. Zapytania i wolne głosy.  

8. Zakończenie obrad LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno.   
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Przebieg LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 29 lutego 2024 r. 

 

1. Otwarcie LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.07. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXXIII sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U.  

z 2023 poz. 40. Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów 

Radnych Gminy Gniezno, pracowników Urzędu Gminy Gniezno, którzy są na widowni, Sołtysów                    

oraz wszystkie osoby, które obserwują transmisję LXXIII sesji Rady Gminy Gniezno. 

Szanowni Państwo, według listy obecności na sali obecnych jest 15 Radnych, czyli jest komplet. Proszę 

zalogować się do systemu głosowania. Widzę, że dwie osoby wyszły, ale są. Na liście mam 15 osób,                    

13 powinno być zalogowanych, ponieważ dwie osoby są na zewnątrz. Jeszcze jedna osoba                                         

się nie zalogowała z obecnych na sali. Panie Radny Fryza, proszę się zalogować. Dziękuję. 

Drodzy Państwo, na sali jest obecnych 15 Radnych i 15 osób zalogowało się do systemu, czyli mamy 

pełen stan, jest quorum. Jeżeli w trakcie obrad będzie się ta ilość zmieniała to będę Państwa na bieżąco 

informował.  

Porządek obrad otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim Państwu znany. Oczywiście 

jest taka możliwość, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, rada gminy może 

wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością ustawowego składu rady,  

a większość bezwzględna jest osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest 

większa od sumy głosów przeciw i wstrzymujących się. Aby wniosek został przyjęty, liczba osób 

popierających go musi stanowić więcej niż 50% wszystkich głosów. W przypadku Rady Gminy Gniezno 

bezwzględna większość wynosi 8 głosów za wnioskiem. Czy ktoś z Państwa, czy Pani Wójt będzie 

wnioskowała o zmianę porządku? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, zwracam się z wnioskiem o zmianę porządku obrad 

poprzez dodanie w punkcie 5 j) – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego                               

w Gminie Gniezno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Mam zarejestrowany wniosek Wójta Gminy Gniezno. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie jakiś wniosek złożyć? Nie widzę, w takim razie 

poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad poprzez dodanie                

w punkcie 5 j) uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024. Poddaję wniosek pod głosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

wniosku Wójta Gminy Gniezno? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  15 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad poprzez 
dodanie w punkcie 5j) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w Gminie 
Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, wniosek został przyjęty jednogłośnie – 15 Radnych 

poparło wniosek. 

Szanowni Państwo, za chwilę Państwo otrzymacie porządek po zmianie. Będziemy dzisiaj pracować                   

w porządku powiększonym o przed chwilą przyjęty wniosek, o tą jedną uchwałę. 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o punkt 1 to jeżeli Państwo nie mają pytań to byłoby wszystko.  

Jeżeli nie ma pytań to zamknę ten punkt. Przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z LXXI sesji 

Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół został umieszczony na stronie internetowej. Nikt                             

z Państwa nie wniósł uwag, jeżeli ktoś w tym momencie ma uwagi to proszę zgłosić. Też nie widzę,                

w takim razie uznaję, że protokół zamieszczony na stronie internetowej z sesji LXXI jest wersją 

obowiązującą.  

Zamykam punkt 2 i przechodzę do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie 

międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Wójtowi Gminy Gniezno Pani Marii Suplickiej. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego.  

W inwestycjach, w trakcie realizacji są prace związane z przebudową drogi gminnej z Jankowa Dolnego 

do Wierzbiczan, etap II. Wznowiono prace przy budowie drogi na os. Łąkowym w Wełnicy. W marcu 

ruszą kolejne prace związane z budowami dróg na ul. Pomina w Goślinowie                                                                  

oraz na os. Kwiatowym w Modliszewie. W przypadku ul. Pomina prace drogowe zostaną poprzedzone 

budową dwóch słupów oświetleniowych. 

Również w miesiącu marcu powinny rozpocząć się prace związane z przebudową w Łabiszynku. 

W najbliższym czasie rozpoczęte zostaną prace związane z budową sieci wodociągowych na terenie 

gminy. Także w miesiącu marcu rozpoczną się prace związane z budową sieci wodociągowej                                         

i kanalizacyjnej we wsi Jankówko, razem z przebudową ścieżki rowerowej. Trwają też prace związane 

z równaniem dróg wraz z wysypywaniem kruszywa drogowego. W razie takiej potrzeby, prewencyjnie 

oraz remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych na terenie całej gminy. 

W zamówieniach publicznych mamy postępowania po otwarciu: 

W Jankówku przebudowa drogi gminnej – przełożenie ścieżki rowerowej. Nastąpił już wybór 

najkorzystniejszej oferty 15 lutego i została podpisana umowa na wykonanie tego zadania. Wykonawcą 

jest Zakład Usługi Remontowo-Budowlane Krzysztof Byczek. Wartość całej inwestycji to 442.800,00 zł.  

Bieżące remonty nawierzchni dróg gruntowych i tłuczniowych w gminie w 2024 r. – nastąpił wybór 

najkorzystniejszej oferty. Wykonawcą będzie firma Brikbau Anna Nowacka. To zadanie jest szacowane 

na łączną kwotę 881.462,00 zł.  

Budowa oświetlenia na os. Warzywnym w m. Dalki – też jesteśmy po rozstrzygnięciu. Wykonawca 

Eltrans, kwota ponad 34.000,00 zł. 

Bieżące remonty cząstkowe dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej w Gminie Gniezno – otwarcie 

ofert nastąpiło 13 lutego i jesteśmy jeszcze na etapie finalizowania negocjacji. 

Budowa Klubu Malucha w Gminie Gniezno w ramach Programu rozwoju instytucji opieki nad dziećmi 

w wieku do 3 lat Maluch+ - otwarcie ofert nastąpiło 26 lutego i jesteśmy jeszcze na poziomie oceny 
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złożonych ofert. Umowy będą gotowe do podpisania w ciągu kilku dni przypadku tych zamówień, 

których jeszcze nie rozstrzygnęliśmy.  

Podpisane umowy: 

Rozbudowa drogi gminnej w m. Jankowo Dolne-Wierzbiczany. Projekt dofinansowany ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, a wykonawcą jest Transport Publiczny, Handel, Wynajem Paweł 

Macioszek. Jest to umowa na kwotę 4.366.946,00 zł, a termin wykonania do 24 lipca. 

Kolejne zadanie, na które podpisaliśmy umowę to Łabiszynek – rewitalizacja m. Łabiszynek, 

przebudowa drogi wewnętrznej. Zamówienie zrealizowane w ramach Programu Rządowego Funduszu 

Polski Ład, Program Inwestycji Strategicznych. Wykonawca to Firma Usługowo-Handlowa Anna 

Białobrzycka. Umowa będzie realizowana do 24 lipca, a kwota to 346.667,00 zł. 

Budowa drogi gminnej w Modliszewie, os. Kwiatowe – umowa podpisana, termin wykonania                                  

to 27 lipca. Wartość inwestycji to ponad 600.000,00 zł. 

Poprawa infrastruktury drogowej w Gminie Gniezno – budowa dróg osiedlowych w m. Goślinowo                         

i przebudowa drogi gminnej w Łabiszynku. Zadanie „Budowa dróg wewnętrznych w m. Goślinowo,                  

ul. Pomina i Kłopotowskiego” – projekt jest dofinansowany w ramach Polskiego Ładu. Wartość umowy 

to 564.000,00 zł. Termin wykonania 28 lipca. 

Budowa sieci kanalizacyjnej w m. Jankówko – wykonawca Hydrotechnika Sp. z o.o., termin wykonania 

umowy 14 sierpnia br., a wartość umowy to ponad 500.000,00 zł. 

Budowa oświetlenia dwóch lamp przy ul. Pomina – wartość inwestycji to niecałe 15.000,00 zł, termin 

realizacji 23 marca. 

Referat Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych prowadzi na bieżąco swoje działania, prace 

z utrzymaniem zieleni i pielęgnacji krzewów i drzew są w trakcie. Trwają kontrole nieruchomości 

wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe. W bieżącym miesiącu zrealizowano też działanie w ramach 

programu kastracji kotów. Łącznie wydano 63 skierowania na zabiegi tego rodzaju. Bieżące działania 

Referatu związane z gospodarką wodno-ściekową są prowadzone, a także z zagospodarowaniem 

odpadami komunalnymi. 

Referat Podatków i Opłat Lokalnych zakończył proces wymiaru zobowiązań z tytułu podatku                                

od nieruchomości. Wydrukowanych zostało ponad 6300 decyzji w sprawie wymiaru podatków                            

na 2024 r. Bardzo dziękuję sołtysom za dostarczenie nakazów podatkowych. Nakazy były                                      

też roznoszone przez pracowników urzędu w mieście, a do osób zamieszkałych poza gminą i miastem 

nakazy zostały przesłane pocztą. Ponadto w Referacie przeprowadzono ponad 300 postępowań                           

w zakresie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego                   

do produkcji rolnej. Wypłata środków finansowych uzyskanych za to zadanie z Urzędu Wojewódzkiego, 

na konta rolników nastąpi, jak zawsze, do końca kwietnia. W Referacie dokonuje się bieżących działań 

związanych z księgowaniem, rozliczaniem i uzgodnieniami w zakresie podatków i opłat lokalnych. 

15 lutego mieszkańcy Mnichowa i Dalek odsłonili pamiątkowy obelisk poświęcony 105. rocznicy 

Powstania Wielkopolskiego. Całość uroczystości odbywała się w dwóch częściach. Pierwsza część 

odbyła się w kościele św. Wawrzyńca, rozpoczęła się mszą świętą. Druga część odbyła się już na miejscu 

w Mnichowie. Tam zgromadzeni goście mieli okazję uczestniczyć w odsłonięciu pamiątkowego 

pomnika i złożeniu aktu erekcyjnego. Bardzo dziękuję wszystkim osobom zaangażowanym                                   

w przygotowanie tego wydarzenia i upamiętnienie mieszkańców, którzy brali udział w Powstaniu 

Wielkopolskim. W szczególności dziękuję panu Wojciechowi Jędraszewskiemu, sołtysom panu 

Ryszardowi Majewskiemu i Sławomirowi Kujawie. 

Filia biblioteki gminnej w Jankowie Dolnym doczeka się remontu. Gmina znalazła się na liście 

rankingowej wśród 39 zadań dotyczących poprawy funkcjonowania instytucji kultury. Zadanie                           

pn. „Poprawa warunków funkcjonowania poprzez remont i doposażenie Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Zdziechowie – filia w Jankowie Dolnym” – jest rekomendowane do dofinansowania ze środków 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego w ramach programu Kulisy Kultury. Kwota dofinansowania 
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to 120.000,00 zł. W ramach tych środków zostanie m.in. dokonana przebudowa wejścia, remont 

łazienki, malowanie ścian, zakup regałów, wymiana oświetlenia. Projekt ma na celu zwiększenie 

atrakcyjności tej placówki, poprawę warunków pracy bibliotekarzy i zwiększenie dostępności                               

dla czytelników. 

16 lutego została podpisana umowa na budowę kanalizacji sanitarnej. Prace będą się odbywać                            

na granicy Miasta Gniezna z Jankówkiem/Jankowem Dolnym. Inwestycja obejmuje budowę sieci 

kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej o długości około 760 m i kanalizacji tłocznej o długości około  

90 m. Ponadto powstanie 16 studni prefabrykowanych łączeniowych oraz 1 studnia rozprężna. 

Zakres prac obejmuje także roboty odwodnieniowe oraz drogowo-odtworzeniowe. Wykonanie 

inwestycji pozwoli przełączyć strumień nieczystości z m. Wełnica i Jankówko do oczyszczalni na terenie 

Miasta Gniezna. Nastąpi odciążenie oczyszczalni w Jankowie Dolnym, a to umożliwi zaprojektowanie 

budowy kanalizacji do terenów inwestycyjnych na terenie wsi Lulkowo i Kalina. Wartość inwestycji 

wynosi ponad 550.000,00 zł. Zadanie w całości jest finansowane ze środków budżetu Gminy Gniezno. 

Plac budowy zostanie przekazany wykonawcy jeszcze w tym miesiącu, a zakończenie inwestycji 

planowane jest na połowę sierpnia br. Wykonawcą tego zadania jest Hydrotechnika Sp. z o.o. z siedzibą 

w m. Błękwit.  

Od 15 lutego można rozliczać PIT za 2023 r. Przy tej okazji przypominamy o wpisywaniu adresu 

zamieszkania na terenie Gminy Gniezno – nie trzeba być zameldowanym. Ponad 38% podatku 

dochodowego zasila budżet gminy i pozwala realizować kolejne inwestycje, co wpływa na rozwój gminy 

i poprawę bytową naszych mieszkańców.  

Kontynuujemy również prace związane z budową jezdni na os. Łąkowym w Wełnicy. Budowa obejmuje 

wykonanie jezdni o nawierzchni z kostki drenażowej o długości 300 m. W pierwszym etapie wykonany 

został odcinek 600 m i szerokości 5 m z obustronnym poboczem utwardzonym kruszywem łamanym. 

Powstaną zjazdy do posesji. Oprócz nawierzchni chłonnej, jako odwodnienie drogi utworzone będą 

również studnie chłonne. Koszt inwestycji szacuje się na blisko 2.000.000,00 zł, a prace zostaną 

zakończone do końca I półrocza 2024. Wykonawcą zadania jest Zbigniew Filipiak, ART-TOR Sp. z o.o.                  

z Mnichowa. 

Blisko 850.000,00 zł dofinansowania otrzymaliśmy w ramach projektu Cyberbezpieczny Samorząd, 

realizowanego przez Centrum Projektów Polska Cyfrowa w partnerstwie z NASK Państwowym 

Instytutem Badawczym. Celem projektu jest zwiększenie poziomu bezpieczeństwa informacji 

jednostek samorządu terytorialnego poprzez wzmocnienie odporności oraz zdolności do skutecznego 

zapobiegania i reagowania na incydenty w systemach informacyjnych. Konkurs grantowy zakłada                         

w szczególności wsparcie JST wraz z jednostkami podległymi. Projekt podzielono na trzy obszary: 

organizacyjny, kompetencyjny i techniczny. Obejmują one wdrożenie nowoczesnych rozwiązań 

zwiększających poziom bezpieczeństwa systemów oraz podniesienie kompetencji pracowników                         

w zakresie zapobiegania i reagowania na zagrożenia. W projekcie uczestniczą: Urząd Gminy Gniezno, 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Centrum Usług Wspólnych oraz gminne placówki oświatowe. 

Projekt jest realizowany w ramach funduszy europejskich na rozwój cyfrowy 2021-2027; Priorytet II: 

Zaawansowane usługi cyfrowe, Działanie 2.2. – Wzmocnienie krajowego systemu 

cyberbezpieczeństwa. Całkowity koszt to około 913.000,00 zł. 

Izba Pamięci Powstania Wielkopolskiego, która zlokalizowana będzie w budynku SP w Zdziechowie, 

zaczyna nabierać kształtu. W wyznaczonym miejscu dla Izby Pamięci stoi już budka wartownicza, 

ekspozytory potrzebne do prezentacji istotnych elementów, manekiny ubrane w mundury z czasów 

Powstania Wielkopolskiego oraz gabloty z eksponatami. Koncepcją i scenografią Izby zajęli się:                           

pan Paweł Noskiewicz oraz Dyrektor SP w Zdziechowie pani Marzenna Kubiak, wraz z całym 

personelem szkoły.  

Orlik w m. Mnichowo doczeka się modernizacji. Gmina Gniezno uzyskała dofinansowanie w kwocie 

320.000,00 zł w ramach Programu Modernizacji Kompleksów Sportowych Moje Boisko – Orlik 2012, 
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edycja 2023. Inwestycja dotyczy wymiany nawierzchni boiska, modernizacji oświetlenia, modernizacji 

ogrodzenia wraz z piłkochwytami, modernizacji istniejącego zaplecza szatniowo-sanitarnego. 

Szacunkowa całkowita wartość inwestycji wynosi 641.137,00 zł. Modernizacja poprawi komfort osób 

korzystających z orlika i liczę też na to, że zachęci młodzież, dzieci, mieszkańców do aktywnego 

spędzania czasu.  

Dobra informacja: Gmina Gniezno znalazła się na liście wniosków, które otrzymały dofinansowanie                  

na wykonanie kanalizacji w m. Obora. Kwota dotacji to 5.000.000,00 zł i pochodzi z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, którego realizatorem jest Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego. 

Całkowity szacunkowy koszt inwestycji wynosi około 6.100.000,00 zł, a nasz wkład własny wyniesie 

około 1.000.000,00 zł. Projekt będzie realizowany po podpisaniu umowy na dofinansowanie. 

Jeszcze jedna informacja:  

Zapraszamy wszystkich mieszkańców na bezpłatne badania osteoporozy. Z programu mogą korzystać 

kobiety powyżej 40. roku życia, zamieszkałe w Gminie Gniezno. Przypomnę, że gmina uzyskała 

dofinansowanie z Narodowego Funduszu Zdrowia w kwocie ponad 250.000,00 zł. Po wyłonieniu 

realizatora projektu, dofinansowanie jest na poziomie 150.000,00 zł, natomiast całkowita wartość tego 

projektu wyniesie 190.000,00 zł. Wkład własny gminy jest niepieniężny - ten projekt nas nie kosztuje. 

Zakres programu to: ocena ryzyka zachorowania na osteoporozę, pomiar gęstości szyjki kości udowej, 

konsultacja lekarska oraz edukacja zdrowotna. Program dla Gminy Gniezno będzie realizowała 

poradnia Ambulatorium Jędruszczak. Ogłoszenia w tej sprawie będą znajdowały się we wszystkich 

punktach i miejscach zwyczajowo przyjętych, jeśli chodzi o przekazywanie informacji.  

Sprawozdanie z realizacji uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. i zmieniająca WPF – w realizacji; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego – w realizacji; 

- w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego                                      

deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek                                                

– w realizacji; 

-  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej                                         

Straży Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu                                               

lub ćwiczeniu – w realizacji; 

- w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 

Pożarnej za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej 

Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie ratowniczym – w realizacji; 

- w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej 

za wykonywanie określonych zadań oraz wysokości i sposobu ustalenia ekwiwalentu na terenie Gminy 

Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia – w realizacji; 

- w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Wola Skorzęcka – zrealizowana; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w miejscowości Szczytniki Duchowne – w realizacji; 

- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne – w realizacji; 

- w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa 

letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia – w realizacji; 

- w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 

mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działka nr 115 – w realizacji; 

- w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 

mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34 – w realizacji; 
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- w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo – zrealizowana. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Otwieram dyskusję                             

nad tym punktem, jeżeli są pytania to proszę bardzo. Pani Radna Maria Brykczyńska, proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Ja mam trzy pytania. Pierwsze, jeżeli chodzi o ten projekt 

informatyczny. Czy coś rusza w Gminie Gniezno, jeżeli chodzi o dostęp do Internetu? Mieszkańcy 

mówią, że pieniądze będą wydane, ale oni nie mają dostępu, bo mamy tak słaby zasięg, że nie mogą               

z niego w większości korzystać. To jest pierwsze pytanie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jak Państwo wiecie, budowa sieci internetowej nie jest zadaniem własnym 

gminy. My jesteśmy uzależnieni od operatorów, którzy będą realizować te inwestycje. Prowadzimy 

uzgodnienia z firmą, która będzie uzupełniać te białe plamy w tych miejscach, w których nie ma sieci 

internetowej. Domniemamy, że te działania zintensyfikują się w momencie kiedy pojawią                                      

się już pieniądze unijne na realizację projektu. Budowa sieci internetowej odbywa się głównie                        

ze środków unijnych. Te programy będą uruchomione i podejrzewam, że właśnie w najbliższych latach 

ruszy rozbudowa sieci internetowej.  

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, drugie pytanie – chodzi mi o tą drogę powiatową Wola Skorzęcka-

Lubochnia. Czy były już jakieś rozpoczęte rozmowy z dyrektorem na temat opracowania dokumentacji? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, nie prowadziłam żadnych rozmów jeszcze.  

 

- Radna Maria Brykczyńska: Trzecie pytanie, chodzi mi o ZIT. Mamy czas do 2025 r. i chodzi mi o drogę 

rowerową z Osińca do Szczytnik. Może Pani przybliżyć czy coś już ruszyło w tym temacie? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, też czekamy na ogłoszenie naboru, bo będzie ogłoszony nabór 

prawdopodobnie w II kwartale br. Takie są prognozy ze spotkań wszystkich jednostek ZIT-u,                                    

że to będzie II kwartał.  

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan Radny Marian 

Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Pytanie do Pani Wójt. Kilkanaście lat temu na terenie Jankowa firma 

Servnet z Trzemeszna prowadziła prace związane z montażem światłowodu. On został położony, 

nieprzejęty przez nikogo i chciałbym się dowiedzieć czy w tym zakresie jakiekolwiek działania będą 

podejmowane. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak jak powiedziałam – to nie jest nasza właściwość, nie jest to nasze zadanie. 

Nie wiem jakie ma Pan na myśli działania. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Pierwsze działanie, o którym myślę, to jest kwestia ustalenia                               

kto jest na naszym terenie właścicielem, komu te położone linie podlegają. Wiem, że jakieś rozmowy 

dawno temu były prowadzone. To jeszcze pamiętam jako informację od pana dyrektora 

Maciejewskiego, że miało być doprowadzone do szkoły. Były z tym problemy – Telekomunikacja                        
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raz chciała, raz nie chciała. Położone jest na dosyć dużych odcinkach w Jankowie Dolnym, a korzystać 

z tego nie można. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja może Pana Huberta poproszę o wypowiedź. 

 

- Inspektor Hubert Binarsch: Kilka słów wyjaśnienia w zakresie sieci światłowodowych. Właścicielem 

sieci światłowodowej na terenie Jankowa i innych miejscowości jest spółka Fiberhost, która dzierżawi 

sieć operatorom. To jest indywidualna kwestia każdego użytkownika jakiego operatora wybierze,             

z kim podpisze umowę i jakie warunki będzie miał zaoferowane. Jeżeli chodzi o ZS w Jankowie Dolnym 

to jest doprowadzony Internet światłowodowy w ramach sieci OSE i to już trwa od co najmniej 2 lat. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Panie Inspektorze, do tego co Pan powiedział przed momentem – ja,                     

jako mieszkaniec Jankowa Dolnego, kilka razy zwracałem się do największego operatora, czyli                                

do dawnej Telekomunikacji. Przejęli telefony, przejęli całość, a tego nie przejęli. Nawet sytuacje były 

takie, że proponowali mi podłączenie się do czegoś, czegoś nie przejęli, więc to nie jest tak jak Pan 

mówi, bo jest po prostu jeden wielki zamęt w tym zakresie.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Mam jeszcze zgłoszenie – Pan Radny Bolesław Dziel, proszę 

bardzo. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Dziękuję Panie Przewodniczący. Na temat światłowodu ja już pisałem wnioski 

do operatora. Sieć przechodzi przez naszą wioskę, a nikt nie ma podłączone. Były pieniądze unijne, 

zewnętrzne i tyle co było to wykonali. Dalej nie będą robić, bo nie ma pieniędzy. Tak jak Pani Wójt 

powiedziała – to nie jest zadaniem gminy i gmina nie ma nic z tym wspólnego.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja jeszcze w temacie tego Internetu. Sytuacja w Piekarach 

była podobna jak Urząd Marszałkowski realizował projekt kluczowy budowania sieci szerokopasmowej. 

Osiedla Porzeczkowego w ogóle nie było, to było pole i nie byli w ogóle objęci. Znalazła się tam grupa, 

jeden człowiek aktywny, który wziął na siebie organizację z Fiberhostem i mają rzeczywiście                                    

to zrobione, ale wiem, że tam jakieś warunki były do spełnienia. Minimum jakaś zabudowa musi być, 

aby oni w ogóle chcieli rozmawiać. Podobna sytuacja jest w Braciszewie – też mieszkańcy próbowali, 

natomiast tam jest zbyt mała liczba mieszkańców. Braciszewo jest podzielone na dwa odcinki. 

Podejrzewam, że to głównie zależy od operatora czy jemu się to kalkuluje finansowo, żeby było ileś 

podłączeń. Wiem, że na dzień dzisiejszy około 900 zł kosztuje przyłączenie, natomiast                                                   

na os. Porzeczkowym w Piekarach jest duże skupisko mieszkańców i tam rzeczywiście się to udało 

zrobić. Tylko mówię, że jest przykład pozytywny. Jeżeli macie Państwo sytuację, że mieszkańcy                           

się rozbudowują to rzeczywiście można wspomóc, ale faktycznie to mieszkańcy muszą oddolnie                       

od siebie coś dać, żeby się przyłączyć, bo faktycznie nie jest to zadanie gminy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy w punkcie 3 do sprawozdania jeszcze Państwo Radni 

mają pytania do Pani Wójt? Nie widzę, w takim razie dziękuję. Zamykam punkt 3, dziękuję Pani Wójt 

za sprawozdanie. 

Przechodzimy do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym, czyli od 26 stycznia 2024 r. do 29 lutego 2024 r.  

Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

26 lutego 2024 r. o godz. 9:30 odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej. Tematem posiedzenia było: 

1. Spotkanie z Kierownikiem Klubów Seniora - informacja nt. działalności w 2023 r. wraz z analizą 

poszczególnych kosztów (w tym informacja o ilości seniorów uczestniczących w programie, formach 

aktywności, ilości pracowników obsługujących kluby) oraz plan działalności Klubów na 2024 r. 

2. Omówienie projektów uchwał na LXXIII sesję Rady Gminy Gniezno. 

27 lutego 2024 r. o godz. 9:00 odbyło się posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na LXXIII sesję Rady Gminy 

Gniezno. 

27 lutego 2024 r. o godz. 11:00 odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego. Tematem posiedzenia było: 

1. Spotkanie z Prezesem Spółdzielni w Łabiszynku w sprawie inwentaryzacji hydrantów. Etapy realizacji 

gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Gniezno na podstawie opracowanej koncepcji. 

2. Omówienie projektów uchwał na LXXIII sesję Rady Gminy Gniezno. 

29 lutego 2024 r. o godz. 13:00 obywa się sesja. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

2 lutego 2024 r. wpłynęło pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Poznaniu z prośbą o przeprowadzenie 

wyborów uzupełniających ławników do Sądu Rejonowego Poznań-Grunwald i Jeżyce w Poznaniu, przez 

dokonanie wyboru dwóch ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

Reprezentowanie Rady Gminy: 

W dniach 8-9 lutego 2024 r. Przewodniczący Rady Gminy Gniezno uczestniczył w Zjeździe Klubu 

Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów, organizowanym przez WOKISS. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, wszczynamy procedurę. 

Przyszło pismo z sądu o uzupełnienie dwóch ławników do sądu pracy, więc wszczynamy procedurę. 

Będzie informacja umieszczona – do 29 marca będzie ta informacja dostępna. Jeżeli ktoś się zgłosi                       

to potem będą dalsze procedury, a jak nikt się nie zgłosi to się zakończy procedura. Być może będzie 

tak, że ktoś się zgłosi i dalszy ciąg będzie realizowała już nowa Rada. Do końca marca będzie ogłoszenie 

wisiało. Czy w tym punkcie jakieś zapytania? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 4 i przechodzimy 

do punktu 5 – Podjęcie uchwał. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przechodzimy do uchwał z zakresu gospodarki finansowej. 

Pierwsza uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. Projekt przedstawi Skarbnik Gminy 

Gniezno – Pani Lidia Lebizon. Proszę, Pani Skarbnik.  

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, ja już omówię uchwałę                                   

po autopoprawce. 
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Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024r. 

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. 

wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2024 rok o kwotę 2 990 418,83 zł do kwoty 103 628 228,10 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 2 990 418,83 zł do kwoty 73 056 166,50 zł, 

- dochody majątkowe w kwocie 30 572 061,60 zł pozostają bez zmian. 

2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2024 rok o kwotę 2 574 005,83 zł do kwoty 110 696 522,10 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 2 549 005,83 zł do kwoty 66 286 504,05 zł, 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 25 000,00 zł do kwoty 44 410 018,05 zł. 

3. W § 4. Określa się deficyt budżetu w wysokości 7 068 294,00 zł, który zostanie sfinansowany                                 

z przychodów z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 7 068 294,00 zł. 

4. W § 5 ust. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 10 740 294,00 

zł z tytułu: 

- 10 740 294,00 zł - Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 

5. W § 6 określa się zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Gniezno                       

w łącznej kwocie 3 912 028,00 zł z tego: 

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych - 3 468 028,00 zł 

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 444 000,00 zł. 

Adekwatnie załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9 i 10 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Mam pierwsze zgłoszenie – Pani Radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. Pani Skarbnik, mam dwa pytania. Jedno dotyczy te autopoprawki, którą 

żeśmy otrzymali. W §1 pkt 10 jest napisane tak: „W załączniku nr 10 do uchwały wyodrębnia                                  

się wydatki na przeciwdziałanie SARS-CoV2, które są określone w załączniku nr 7”. Z tego co zdążyłam 

się zorientować to mamy na tym paragrafie pieniądze. Czy to jeszcze ma trwać? Czy to jest taka 

procedura? Czy my jeszcze rozliczamy te rzeczy? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: To jest refundacja podatku VAT i to jest jeszcze taka stara perspektywa,                          

ale Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała, że nadal musimy te załączniki używać.  

 

- Radna Agata Górna: Długo jeszcze?  

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Nie wiem. Dopóki będą te tzw. covidowe pieniądze to będą te załączniki. 

 

- Radna Agata Górna: A w razie czego można te środki przekazać na coś innego? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Nie, to są pieniądze znaczone, one idą do GOPS-u. 

 

- Radna Agata Górna: Dobrze. Jeszcze mam drugie pytanie. W uzasadnieniu to autopoprawki mamy 

takie zdanie: „Na wniosek RIO w dniu 27 lutego br. wysłano zestawienie syntetycznych planów kont, 

na podstawie którego wyliczono, że nie posiadamy wolnych środków.”. Chciałabym jakieś 

wytłumaczenie, bo z tego co zrozumiałam ostatnio na sesji, Pani Skarbnik mówiła, że mamy czekać                     

na sprawozdania i że te wolne środki są. Ja przynajmniej tak to zrozumiałam, a z tego wynika inaczej                  

i chciałabym prosić o komentarz. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Nadal czekamy na rozliczenie termomodernizacji, tj. około 700.000,00 zł                            

i na zwrot dotacji, tj. około 250.000,00 zł. To jest około 900.000,00 zł łącznie. W tej chwili wolnych 

środków nie posiadamy. To zostało wyliczone przez RIO i ja się z tym zgadzam, bo faktycznie tak jest. 

Jeżeli te środki do nas wpłyną to wtedy to 900.000,00 zł będziemy mieli… 

 

- Radna Agata Górna: I wtedy jako wolne środki mamy 900.000,00 zł? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Tak, ale na tą chwilę ich nie ma, bo jeszcze nie wpłynęło rozliczenie ani jedno, 

ani drugie. Nadal jesteśmy na etapie rozliczania. 

 

- Radna Agata Górna: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze w tym punkcie?                                         

Na ten moment nie widzę. Ponownie Pani Radna Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Przepraszam, jeszcze nasunęło mi się w trakcie jedno pytanie. Ten wniosek RIO 

czego dotyczył? Odpowiedź była udzielona w dniu 27 lutego, tak to rozumiem. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Ja się dogadałam z panią naczelnik i po prostu wysłałam jej swoje zestawienie 

obrotów i sald, bo miałam gotowe tego 27 lutego. Ona na tej podstawie wyliczyła wolne środki. 

 

- Radna Agata Górna: Czyli to nie jest jakieś pismo, które wpłynęło pod koniec grudnia? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Absolutnie nie. To jest taka moja umowa słowna z panią naczelnik. 

 

- Radna Agata Górna: Dobrze, dziękuję.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Mam zgłoszenie – Pani Przewodnicząca Wioletta 

Nawrocka, proszę bardzo. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie takie: sprawozdanie 

finansowe zdaje Pani do RIO do 20 lutego, tak? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Do 31 marca. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Wszystkie, tak? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Część do 20 któregoś lutego – to są Rb-NDS, ST, 28, 27, jeszcze                                                              

tam jakieś Rb. Jeżeli chodzi o bilans z wykonania budżetu to jest termin albo 30 czerwiec,                                          

albo 31 marzec – w zależności jakie to jest sprawozdanie. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Mi chodzi o ten IV kwartał, czyli on musi być do 20 lutego?  

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Któryś luty, nie powiem dokładnie. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Kiedy on się ukaże na stronie internetowej? 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Jest. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Sprawdzę, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytanie? Na ten moment 

nie widzę. Pierwotną uchwałę opiniowała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego                          

i opinia była pozytywna – 4 głosy za oraz Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego opiniowała i też była opinia pozytywna – 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący. 

Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań do Pani Skarbnik to poddam pod głosowanie autopoprawkę,                   

którą omówiła Pani Skarbnik, a potem będziemy głosować już całą uchwałę.  

Poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

na 2024 r. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę o podniesienie ręki                       

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Autopoprawka przyjęta większością głosów – 14 głosów za, 1 głos 

wstrzymujący. 

Teraz poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.  

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                                         

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/590/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała również przyjęta większością głosów – 

14 głosów za, 1 głos wstrzymujący. Dziękuję Pani Skarbnik. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały z zakresu gospodarki finansowej. Jest to uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-
2038 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, pierwotna uchwała została 

omówiona na pracach Komisji Rady Gminy Gniezno. Ja już omówię uchwałę po autopoprawce. 
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Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 29 lutego 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia                           

21 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie                           

z załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

jeżeli są pytania to proszę, niech Państwo zadają. Pierwotny projekt uchwały opiniowała Komisja 

Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego i wydała opinię pozytywną – 4 głosy za.  

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również wydała opinię 

pozytywną – 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący. 

Jeżeli Państwo Radni nie mają pytań to zamykam ten punkt i poddaję pod głosowanie autopoprawkę 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gniezno na lata 2024-2038. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę                         

o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę                                  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Autopoprawka przyjęta większością głosów – 14 za,                                               

1 wstrzymujący. 

Teraz będziemy głosować uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2024-2038. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – 

proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/591/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. zmieniającej 
uchwałę ̨w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. 

Uchwała przyjęta większością głosów – 14 głosów za, 1 głos wstrzymujący. Dziękuję za omówienie Pani 

Skarbnik. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały z zakresu gospodarki finansowej. 

 

c) zmiany uchwały Nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/578/2024                       

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, ta uchwała również została 

omówiona na pracach Komisji. Ja przytoczę jej treść. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie zmiany uchwały Nr LXXII/578/2024                  

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek. 

§ 1. Zmienia się § 2 uchwały Nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno                          

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w ten sposób, że otrzymuje on następujące 

brzmienie: „Spłata kredytu, o którym mowa w § 1 będzie dokonywana z dochodów własnych Budżetu 

Gminy Gniezno pochodzących wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości począwszy od 2025 roku i nie dłużej niż do roku 2029,                           

zaś spłata odsetek od przedmiotowego kredytu nastąpi z dochodów własnych budżetu Gminy Gniezno 

pochodzących z podatku od nieruchomości od osób prawnych i fizycznych, w okresie od roku 2024                     

do czasu spłaty kredytu, nie dłużej niż do roku 2029”. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem,    

nad projektem uchwały. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego opiniowała                               

ten projekt i wydała opinię pozytywną – 4 głosy za. Nie mam zgłoszeń od Państwa Radnych, w takim 

razie zamykam ten punkt i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały                                           

Nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego                          

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – 

proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  15 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/592/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
zmiany uchwały Nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 15 Radnych poparło projekt. 

Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie wszystkich projektów. Przechodzimy do kolejnego projektu 

– 5 d) – uchwała w sprawie wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, Czerniejewo, 

Kiszkowo, Witkowo, Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia 

porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w zakresie wspólnej realizacji zadania 

pn. „Wsparcie rozwoju edukacji w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Gniezna" w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 
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d) wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, Czerniejewo, Kiszkowo, Witkowo, 
Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w zakresie wspólnej realizacji zadania                                   
pn. „Wsparcie rozwoju edukacji w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Gniezna” w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Sekretarz  Gminy Gniezno Pani Hanna 

Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, realizacja przyjętego 

programu wparcia rozwoju edukacji w Gminie Gniezno, dla której Gmina Gniezno jest organem 

prowadzącym wiąże się z podjęciem współpracy z Gminami Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Rozpoczęcie współpracy pozwoli na skuteczną realizację programu wsparcia rozwoju edukacji                                  

w sprawach współdziałania z innymi gminami oraz wydzielana na ten cel odpowiedniego majątku. 

Liderem w realizacji programu będzie Miasto Gniezno. Generalnie chodzi o to, że dzieci naszych szkół 

mają uczestniczyć w realizacji programu prowadzonego w Stolicy eXperymentu. Na wniosek członków 

Komisji, otrzymałam bardziej szczegółowe informacje: 1335 dzieci naszych szkół z klas II, V i VII mają 

uczestniczyć w trzech spotkaniach po 3 h w Stolicy eXperymentu. To są lekcje informatyki, można                       

tak powiedzieć. Informatyka w szkole, z tego Dyrektor CUW przedstawił, wygląda w ten sposób,                               

że w arkuszu organizacyjnym jest to mniej-więcej 30 h rocznie, a dzięki temu, że dzieci będą 

uczestniczyły w tym projekcie, ta ilość zwiększa się o 1/3. Są to zajęcia typu: konstrukcyjny zestaw 

BeCREO, kodowanie Gambit, robotyka, programowanie Lego, drukarki 3D i zabawy w sześciennym 

świecie Minecrafta. Myślę, że to jest dosyć korzystne. Liderem Miasto Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Przedstawiony projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Oświaty, 

Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Komisja wydała opinię pozytywną – 2 głosy za, 1 głos 

wstrzymujący. 

Jeżeli Państwo Radni nie mają do tego projektu pytań to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję 

pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, 

Czerniejewo, Kiszkowo, Witkowo, Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia 

porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w zakresie wspólnej realizacji zadania 

pn. „Wsparcie rozwoju edukacji w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Gniezna" w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  15 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/593/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
wyrażenia woli współdziałania z gminami: Trzemeszno, Czerniejewo, Kiszkowo, Witkowo, 
Łubowo, Niechanowo, Kłecko, Mieleszyn, Miasto Gniezno i zawarcia porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zasad współpracy w zakresie wspólnej realizacji zadania                                    
pn. „Wsparcie rozwoju edukacji w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Gniezna" w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała podjęta jednogłośnie – 15 osób poparło 

projekt. Dziękuję Pani Sekretarz. 

Szanowni Państwo, przechodzimy teraz do bloku uchwał z zakresu planowania przestrzennego. 

 

e) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
mieszkaniowej we wsi Dalki 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki. Projekty omówi 

Pan Inspektor Marek Józefów, proszę bardzo. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Szanowni Państwo, omówię projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Dalki. Zmiana tego planu polega na zmianie przeznaczenia terenu, który dotychczas w planie 

miejscowym był przeznaczony pod tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz tereny dróg 

wewnętrznych, pod stricte tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Wykluczeniu podlega                       

ten teren dróg wewnętrznych. Do tego dochodzi dostosowanie już ustaleń tego planu, oznaczeń 

graficznych do nowych rozporządzeń wynikających z nowego rozporządzenia w sprawie zakresu planu 

miejscowego, wynikającego z nowelizacji ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad omówionym 

przed chwilą projektem, proszę o zadawanie pytań. Podczas Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, Komisja wydała opinię pozytywną – 4 głosy za. Była propozycja opłaty planistycznej                    

w wysokości 30%. Jeżeli poddam uchwałę pod głosowanie to również z propozycją opłaty planistycznej 

30%.  

Jeżeli nie ma zapytań ze strony Państwa Radnych to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie                     

z opłatą planistyczną 30% uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki. Kto z Pań i Panów Radnych jest                            

za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto                     

się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/594/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej 
we wsi Dalki 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie. Uchwała przyjęta jednogłośnie – 13 osób 

zagłosowało, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu.  

Przechodzimy do kolejnego projektu. 

 

f) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka nr 219/33 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka                    

nr 219/33. Proszę, Panie Inspektorze, o omówienie projektu uchwały. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Omówię projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo. Zmiana 

dotyczy jednej działki, która w dotychczasowym planie zagospodarowania przestrzennego                                  

była przeznaczona pod teren infrastruktury technicznej – energetykę. Zmienia się przeznaczenie                   

tejże działki pod teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Zmiana ta spowodowana jest tym,                  

że na wniosek inwestora czy właściciela działki, który przedstawił nam pismo z Enei, co się również 

potwierdziło w trakcie uzgodnień, że Enea już nie potrzebuje wykorzystania terenu nieruchomości                 

pod trafostację, w związku z czym możemy zmienić przeznaczenie w planie pod tereny zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad omówionym 

projektem. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną – 4 głosy 

za. Również była propozycja opłaty planistycznej w wysokości 30% i z taką opłatą planistyczną 

zaproponuję Państwu głosowanie tej uchwały. Nie ma Państwa zgłoszeń, w takim razie zamykam 

dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka nr 219/33, z opłatą 

planistyczną w wysokości 30%. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę 

o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/595/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej 
we wsi Goślinowo – działka nr 219/33 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych Radnych 

poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały - w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora. 

 

g) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
mieszkaniowej we wsi Obora 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie Inspektorze, o omówienie autopoprawki. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Omówię uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora. Autopoprawka dotyczy nie samej 

treści uchwały, ale załączników do uchwały – załącznika nr 2 oraz załącznika nr 3, które zostały błędnie 

załączone do projektu uchwały. Autopoprawka polega na włączeniu do uchwały prawidłowych 

załączników nr 2 i 3, o prawidłowej treści. Zmiana planu wynika z przyjętego nowego Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gniezno. Na tej podstawie 
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właściciel działki złożył wniosek o zmianę planu z terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 

oraz terenów zabudowy mieszkaniowej i zieleni krajobrazowej pod tereny w nowym planie, które mają 

być przeznaczone pod tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oraz tereny usług,                                           

z możliwością funkcjonowania tam sklepów i terenów związanych ze sprzedażą. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję                                                

nad tym projektem. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego opiniowała ten pierwotny 

projekt uchwały. Opinie była pozytywna – 4 głosy za. Czy Państwo Radni mają pytania do tego 

projektu?  

Też będziemy głosować najpierw autopoprawkę. Opłata planistyczna w wysokości oczywiście 30%                          

i z taką opłatą będziemy ten projekt głosować.  

Zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Obora. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                    

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora 

 

Dziękuję. Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 obecnych Radnych poparło autopoprawkę. Teraz poddaję 

pod głosowanie właściwą uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora, z opłatą planistyczną w wysokości 

30%. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                          

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/596/2024 Rady Gminy Gniezno z dnia 29 lutego 
2024 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 obecnych Radnych 

poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu z zakresu planowania przestrzennego. Jest to uchwała w sprawie 

uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Gniezno. 

 

h) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gniezno 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie Inspektorze, o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Przedstawię projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gniezno. Zmiana dotyczy działek 

położonych w obrębie ewidencyjnym Lubochnia. Zmiana dotyczy przeznaczenia terenów, które                            

w Studium były przeznaczone pod tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, trwałych użytków 

zielonych, zadrzewień i zakrzewień w granicach obrębu Lubochnia pod tereny zabudowy zagrodowej. 

Uchwała ta procedowana jest na wniosek inwestora, który wiąże to z rozbudową stajni w tym rejonie. 

To jest zmiana Studium, ona wynika bezpośrednio z wcześniej procedowanej uchwały w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Plan ten będzie mógł być zmieniony 

dopiero, gdy będzie uchwalona zmiana Studium. To wynika z wcześniejszych uzgodnień planu 

miejscowego. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Inspektorze, za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad tym punktem. Mamy zapytanie – Pani Radna Maria Brykczyńska, proszę 

bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Ja z Panem Inspektorem rozmawiałam w tej sprawie i po 

raz pierwszy byłam tam właśnie zobaczyć stajnie. Jestem pod wielkim wrażeniem jak to jest zrobione, 

także mam nadzieję, że uchwalimy zmianę Studium. Chciałam przy okazji zapytać – jeżeli uchwalimy tą 

zmianę Studium to jak długo będzie trwała procedura, żeby oni mogli następną, ostatnią już stajnię 

wybudować? Nie ukrywam, że mają też propozycję przeniesienia tych stajni gdzie indziej, jeżeli                           

nie będzie to możliwe u nas. Myślę, że dobrze by było, żeby zostali jednak u nas, bo to jest chyba 

najlepsza stajnia koni arabskich w Polsce, z osiągnięciami. Podatki też płacą u nas. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tego to nie wiemy. Na pewno? 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Tak. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Takie było zapewnienie na Komisjach. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Przynajmniej tak wczoraj z rozmowy wynikało.  

 

- Inspektor Marek Józefów: Procedura sporządzania planu praktycznie była na ukończeniu, tzn. byliśmy 

na etapie uzgodnień – jest to jeden z końcowych już etapów. Mam taką nadzieję i myślę, że tak będzie, 

że nie będziemy jechali z tym planem od samego początku tylko będziemy kontynuowali,                                    

czyli następnym etapem, jeżeli uchwalą Państwo tą zmianę Studium, będzie ponowne uzgodnienie                       

z organem, który nie uzgodnił nam zmiany planu, dlatego wymagana jest ta zmiana Studium. Myślę,      

że to powinno wystarczyć. Brakowało nam tego jednego uzgodnienia, więc jeżeli uzyskamy                                   

to pozytywne uzgodnienie to kontynuujemy tą procedurę jeszcze według starych przepisów. Jeżeli 

dobrze pójdzie to myślę, że przed wakacjami powinniśmy to zakończyć, jeżeli wszystko oczywiście 

będzie zgodnie z planem. Wiadomo, że plan jest wykładany jeszcze do publicznego wglądu. Zakładam, 

że nie będą wpływały żadne uwagi, które będą powodowały, że będzie trzeba od któregoś etapu 

powtarzać tą procedurę, tak jak jest zapisane w ustawie. Jeżeli wszystko będzie ok to myślę, że nawet 

wcześniej powinniśmy zakończyć. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Przedstawię jeszcze opinię właściwej Komisji. 

Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną – 3 głosy za, 1 głos 

wstrzymujący. Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały                     

w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie 

ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/597/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 

uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Gniezno 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych 

Radnych poparło projekt.  

Przechodzimy do ostatniej uchwały pierwotnego porządku. 

 

i) przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu 

ogólnego Gminy Gniezno. 

 

- Inspektor Marek Józefów: Przedstawię projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Planu ogólnego Gminy Gniezno. Plan ogólny jest to nowa rzecz, która wynika z nowelizacji ustawy                           

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Do sporządzenia planu ogólnego, w myśl przepisów 

ustawy, zobligowane są wszystkie gminy – sporządzić do końca roku 2025. To jest pierwotna uchwała, 

która wywołuje ten plan. Chociaż najkrótsza z tych wszystkich uchwał, które dzisiaj Państwo głosują, 

to w sumie jest najważniejsza. Ona będzie kształtowała politykę przestrzenną gminy na następne lata. 

W tej chwili możemy powiedzieć, że to jest przystąpienie do sporządzania tego planu.  Nie ma tutaj 

załącznika graficznego, ponieważ ustawa nie wymaga tego. Plan obejmuje całość granic 

administracyjnych Gminy Gniezno.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Mam pytanie, Panie Inspektorze, odnośnie tej terminowości. Jest 

to nowy mechanizm. Były zapowiedzi, że ustawodawca miał wydłużyć termin sporządzenia tego planu. 

Coś się zmieniło? 

 

- Inspektor Marek Józefów: Wczoraj czy przedwczoraj miałem szkolenie online i po raz kolejny raczej 

pada takie sformułowanie, że przesunięcia tych terminów nie będzie. Ustawa o planowaniu 

przestrzennym czy reforma planowania przestrzennego, o czym w mediach się aż tyle nie mówi, jest 

to jeden z tych kamieni milowych. Te terminy prawdopodobnie będą musiały być zachowane. Na dzień 

dzisiejszy raczej jest przekonanie, że te terminy będą musiały być zachowane. Jeżeli nie zostanie termin 

zachowany to dlaczego? Jest krótki termin na realizację. Rozporządzenie w sprawie zakresu planu 

ogólnego w ogóle pozwoliło gminom myśleć o wywołaniu tej uchwały, bo wiemy jak ten plan ogólny 

ma wyglądać. Wszystkie gminy w przeciągu dwóch lat będą musiały go sporządzić. Nie ma w praktyce 
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tylu urbanistów w Polsce, którzy by to wszystko zrobili, a jeżeli są to ceny też wzrosną. Może                                  

być problem, żeby wszystkie gminy zrealizowały w tym terminie ten plan ogólny.  

W końcu będzie zrealizowany na pewno, ale pytanie kiedy. Jeżeli do końca 2025 r. rady gmin                                

nie uchwalą planu ogólnego to zahamowany zostanie proces inwestycyjny, bo nie będzie można 

uchwalać ani planów, ani wydawać decyzji o warunkach zabudowy.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie jest to zbyt optymistyczne. Mamy w Polsce 2500 gmin,                            

a ilość urbanistów jest ograniczona. Dziękuję Panie Inspektorze. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma pytania 

do Pana Inspektora? Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna – 

4 głosy za.  

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę                               

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów Radnych 

jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw?                  

Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/598/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Planu ogólnego gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała przyjęta większością                                          

głosów – 14 głosów za, 1 osoba się wstrzymała. Dziękuję, Panie Inspektorze, za cały blok uchwał. 

Szanowni Państwo, teraz przystępujemy do procedowania ostatniego projektu uchwały – 5 j). 

 

j) przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To jest ten projekt, który się pojawił w planie pracy na wniosek 

Wójta Gminy Gniezno. Jest to uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno 

"Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024. Projekt przedstawi Dyrektor GOPS Pan Mariusz Jopa. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, na wstępie chciałbym powiedzieć, 

że projekt niniejszej uchwały nie jest niczym nowym, ponieważ Korpus Wsparcia Seniorów będziemy 

realizować już trzeci rok z rzędu. Projekt niniejszej uchwały jest niezbędny w celu skorzystania                                

ze środków zewnętrznych, czyli z dotacji z budżetu państwa i dlatego właśnie konieczne jest przyjęcie 

programu osłonowego przez gminę. Korpus Wsparcia Seniorów funkcjonuje od trzech lat, a głównym 

jego celem jest zapewnienie wsparcia osobom w wieku powyżej 65 lat, które mają problemy                                  

z samodzielnym funkcjonowaniem w środowisku zamieszkania. Program jest realizowany głównie 

przez dostęp do tzw. opieki na odległości, poprzez udostępnienie seniorom opasek bezpieczeństwa,     

za pomocą których dostępna jest całodobowa opieka ratownika medycznego. Zakres wsparcia                            

w ramach programu przewiduje również realizację usług sąsiedzkich, których zakres i formy pomocy 

określone zostaną w odrębnej uchwale. To właściwie tyle tytułem uzasadnienia. Jeśli są jakieś pytania 

co do samego programu osłonowego to chętnie odpowiem. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo Panie Dyrektorze. Otwieram dyskusję                               

nad tym punktem, proszę o zadawanie pytań. Uchwała pojawiła się w zmianie porządku,                                     
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więc nie była opiniowana przez właściwą Komisję. Nie mam zgłoszeń, w takim razie dziękuję                                

za omówienie. Zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

osłonowego w Gminie Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024. Kto z Pań i Panów Radnych 

jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw?                  

Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  15 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXIII/599/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie 
przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 15 osób poparło. Dziękuję                           

za przedstawienie. 

Szanowni Państwo, był to ostatni projekt w dniu dzisiejszym, którym się zajmowaliśmy.  

Zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W dniu 31 stycznia interpelację złożyła Pani Radna Kamila 

Butrymowicz - interpelacja w sprawie wykazu istniejących projektów dróg, oświetlenia oraz chodników 

na dzień 31.01.2024 r. Pani Radna otrzymała już odpowiedź.  

W dniu 31 stycznia Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację w sprawie w sprawie wykazu 

wszystkich osiedli w Gminie Gniezno z podziałem na sołectwa. Odpowiedź wpłynęła. 

W dniu 31 stycznia Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację o uzupełnienie w Biuletynie 

Informacji Publicznej wykazu umów za IV kwartał 2023 r. oraz za styczeń 2024 r. Proszę o uzupełnienie 

wykazu umów do 15 lutego 2024 r. Pani Radna otrzymała odpowiedź na interpelację. 

1 lutego wpłynęła interpelacja Pani Radnej Wioletty Nawrockiej w sprawie przejęcia nieodpłatnego 

przez Gminę Gniezno drogi osiedlowej Goślinowo dz. ew. 219/72. Pani Radna otrzymała odpowiedź. 

W dniu 1 lutego Pani Radna Wioletta Nawrocka złożyła interpelację dot. ponownego zgłoszenia awarii 

lamp na osiedlu Piotrowskim oraz Goślinowo nr 23,26 w sołectwie Goślinowo. Pani Radna otrzymała 

odpowiedź. 

2 lutego Pani Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie wykonania niezbędnych robót 

umożliwiających dojazd do posesji znajdujących się na os. Skandynawskim w miejscowości 

Wierzbiczany. Pani Radna otrzymała odpowiedź. 

W dniu 7 lutego Pani Radna Agata Górna złożyła zapytanie dot. nieodpłatnego przekazania drogi 

gminnej nr 107/6 w m. Osiniec. Również Pani Radna otrzymała odpowiedź. 

12 lutego Pani Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację z zapytaniem czy wzorem lat ubiegłych 

Wójt Gminy Gniezno wyda zarządzenie o bezpłatnej możliwości umieszczania materiałów wyborczych 

danych komitetów wyborczych w tablicach ogłoszeń oraz na przystankach autobusowych, które należą 

do Gminy Gniezno? Ponadto czy Gmina Gniezno udostępni bezpłatnie sale wiejskie                                                     

do przeprowadzenia spotkań wyborczych z mieszkańcami naszej gminy? Pani Radna otrzymała 

odpowiedź. 

12 lutego Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację dot. naprawy dróg gminnych w m. Osiniec. 

Również otrzymała odpowiedź. 
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12 lutego Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację dot. naprawy drogi na os. Kameliowym                                

w m. Osiniec. Pani Radna otrzymała na tą interpelację odpowiedź. 

W dniu 13 lutego Pani Radna Iwona Pajkert złożyła interpelację dot. podjęcia prac naprawczych drogi, 

przez solidne utwardzenie drogi na osiedlu Bursztynowym w Mnichowie. Pani Radna otrzymała 

odpowiedź. 

W dniu 22 lutego Pani Radna Wioletta Nawrocka złożyła interpelację dot. znaku informacyjnego 

dojazdu do świetlicy wiejskiej w Goślinowie. Termin odpowiedzi to 7 marzec. 

W dniu 22 lutego Pani Radna Wioletta Nawrocka złożyła interpelację dot. „Przebudowy drogi 

powiatowej nr 2213P w m. Goślinowo – budowa chodnika”. Termin odpowiedzi to 7 marzec. 

26 lutego Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie o następującej treści: Proszę 

o wskazanie obowiązujących standardów odśnieżania i zwalczania śliskości zimowej na poszczególnych 

drogach Gminy Gniezno, włącznie z wyszczególnieniem dróg o stałym zakresie odśnieżania. Termin 

odpowiedzi mija 11 marca. 

To są wszystkie interpelacje i zapytania, które wpłynęły do dnia sesji. Jeżeli Państwo mają to mogą                     

w tym momencie też złożyć, a jeżeli Państwo nie będą składali to zamykam ten punkt i przechodzimy 

do punktu 7 – Zapytania i wolne głosy. 

 

7. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja mam zapytanie do Pani Wójt odnośnie tej drogi powiatowej łączącej 

Lubochnię z Wolą Skorzęcką. Czy zamierza Pani Wójt w najbliższym czasie podjąć jakieś kroki w celu 

uzgodnienia z powiatem opracowania dokumentacji na tą drogę? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja przypomnę, że na obecnym etapie z naszej strony została podjęta deklaracja 

o partycypowaniu w kosztach w przygotowaniu tej dokumentacji i żeby kontynuować nasze zabiegi, 

powiat musi podobną uchwałę podjąć, żeby wyraził zgodę na realizację tego zadania. Z chwilą kiedy 

taka uchwała po stronie powiatu będzie przygotowana i przyjęta to jest chyba najbardziej sensowny 

moment, żeby rozpocząć takie konkretne uzgodnienia. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. Z rozmowy z dyrektorem PZD wynikało, że jest wola                      

po obydwóch stronach.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Ta wola będzie sformalizowana przyjęciem uchwały. Możemy się spotkać                              

i porozmawiać, ale bez formalnej zgody powiatu to za dużo nie możemy. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, ja wszystko rozumiem. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie jeszcze?              

Pan Ryszard Majewski, proszę bardzo. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Ja chciałbym wszystkim podziękować za 15 lutego, którzy uczestniczyli                        

w takim ważnym wydarzeniu dla nas w Wielkopolsce, bo to było wydarzenie dotyczące powstania, 

które się zakończyło podpisaniem aktu w Trewirze. To się odbyło 15 lutego w Mnichowie. Zostali                     

tam uhonorowani mieszkańcy, którzy zamieszkiwali na tych terenach – 5 mieszkańców z Dalek                                  

i 12 mieszkańców z Mnichowa. Serdecznie chciałbym podziękować pocztom sztandarowym,                               

tym bardziej że to był okres ferii i młodzieży nie było, a zwłaszcza SP w Zdziechowie i tej młodzieży, 
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łącznie z panią dyrektor Marzenną Kubiak. Chciałbym podziękować też nauczycielom ze szkoły                                

z Mnichowa, którzy przyprowadzili te maluchy z przedszkola. Chciałbym podziękować też pocztowi 

sztandarowemu Solidarność Rolników Indywidualnych z Gminy Gniezno i także Solidarność z Kłecka                  

i straży pożarnej z Mnichowa. Chciałbym podziękować też ZHP, którzy też uczestniczyli z pocztem 

sztandarowym z panem Karolem Budnym. To wydarzenie rozpoczęło się o godz. 12:00 mszą świętą                   

za tych powstańców, którzy już nie żyją. Tej mszy celebrowali następujący księża: ojciec Krzysztof 

Kowalski, ksiądz Michał Sołomieniuk, ksiądz Jan Szrejter, ksiądz Łukasz Lisiecki i Grzegorz Woliński. 

Oprawę muzyczną w kościele wykonał pan Marcin Makohoński. Dziękuję serdecznie staroście 

śremskiemu panu Zenonowi Jahnsowi i burmistrzowi śremskiemu Adamowi Lewandowskiemu, którzy 

przysłali swoich delegatów. Serdecznie dziękuję wszystkim zainteresowanym za upamiętnienie            

tego ważnego wydarzenia dla naszych dwóch miejscowości. Chciałbym jeszcze podziękować Pani Wójt,    

że objęła patronatem nasz komitet. Serdecznie dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. Czy ktoś jeszcze w tym punkcie Zapytania   

i wolne głosy? Nie ma zgłoszeń, w takim razie przechodzimy do punktu 8. 

 

8. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXXIII sesję Rady 

Gminy Gniezno. Dziękuję Państwu za udział. Dziękuję osobom, które obserwowały transmisję. Kolejna 

sesja wynikająca z planu pracy Rady Gminy odbędzie się w dniu 28 marca. Dziękuję bardzo. 

 

Obrady XLIII sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 14.33. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


